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JUNTA DE LA FACULTAT DE GEOGRAFIA I HISTÒRIA 

 

Data: 11 de març de 2025 

Hora de la reunió: 10,30 hores en primera convocatòria i 11 hores en segona 

 

Assistents: relació a l'Annex 1.  

Excusen la seua assistència Teresa Izquierdo, Sonia Machause, Daniel Muñoz, Consuelo 

Mares, Marta García Carrión; Frederic Aparisi y Victor Herrera. 

 

1. Aprovació, si escau, de l’acta anterior de la Junta Ordinària de 19 de desembre de 2024. 

Una vegada corregides les observacions realitzades pel professor Agustín Diez Castillo s’aprova 

l’acta per assentiment. 

2. Informe del Degà. 

El degà Manuel Lomas Cortés informa dels principals acords que s'han pres en Consell de 

Govern, tant en la seua sessió de 10 de febrer com en la de hui 11 de març. Comenta que es va 

aprovar la convocatòria del complement autonòmic que, com sabeu, es pot demanar des del 

dilluns de la setmana passada i fins a la primera setmana d'abril. També es van aprovar les 

adscripcions a àmbits de coneixement que algun dels nostres graus tenia pendents. Així 

mateix vam conèixer com quedava en el nostre Centre el repartiment de les places dotades 

a partir del Programa María Goiri, per a estabilització de professors associats. El degà indica 

que li consta que a les àrees agraciades ja estan treballant perquè els terminis d'eixes 

comissions són estrets 

També comenta que al gener vam conèixer el resultat de l'informe Docentia. Diu que en 

general ens ha anat molt bé a la Facultat, però amb l'advertiment del vicerector d'Ernest Cano 

de que el sistema canviarà, perquè l’ANECA considera que el percentatge de professors que 

obtenen la qualificació d'excel·lent és massa alta (passa del 60%) i això és estrany. Des del 

rectorat diuen que el professorat excel·lent no pot excedir el 10%. El vicerector no ha dit el 
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termini de la reforma, però el degà pensa que serà una tasca per al pròxim equip rectoral que 

isca de les eleccions de l'any 2026. 

El degà també comenta que el vicerector de professorat Ernest Cano ha dit respecte al tema 

de la negociació docent, que aquesta procedeix molt lentament. Sembla ser que s'ha fet un 

primer pas consistent a demanar als sindicats que facen propostes, però pel que sembla no 

li ha arribat cap. Algun sindicat ha dit que el millor seria deixar-lo ara com ara. Així que veu 

difícil que vaja a donar temps a arribar a un consens de cara al pròxim curs. Per tant, el més 

segur és que es continue igual de cara al curs que ve, i que la negociació l'emprenga també 

el nou equip rectoral a partir de 2026. 

El degà senyala que en alguns departaments d'altres facultats han començat a tindre 

problemes amb alguns professors que es neguen a jubilar-se forçosament a final d'aquest 

curs, perquè sembla hi haurà un canvi on la jubilació forçosa serà als 72 anys. El vicerector de 

professorat ha informat de que, passe el que passe, per terminis açò no podrà aplicar-se a les 

jubilacions forçoses d'enguany. En el cas de que al Centre tinguérem algun cas, cal indicar 

que no hi ha res a fer. 

El degà dona informació del Consell de Govern de hui: 

1. S'han aprovat els criteris de promoció del PDI per al curs 2025-2026 en funció, com sempre, 

de les acreditacions obtingudes.  

2. També s'han aprovat els perfils i tribunals d'estabilització del personal investigador I3 o R3, 

que en el nostre cas afecta només a una plaça en l'àrea de Prehistòria i que en principi 

progressa adequadament. 

3. I també s'han aprovat les OCAs definitives de grau i màster, sense problemes excepte en 

el cas dels màsters en Història de la Formació del Món Occidental i el d'Història i Identitats al 

Mediterrani, a l'espera de l'aprovació, per part de ANECA, de la reforma dels seus plans 

d'estudi. Just fa uns dies van arribar les dues respostes positives de la ANECA, per les quals 

el degà felicita les CCAs de tots dos títols, per l’intens treball per a aconseguir-les. Això ha 

obligat a implementar el nou pla per al curs que ve. 

El degà fa una reflexió sobre el tancament per les pluges de la setmana passada. Una situació 

que ja ens ha ocorregut dues vegades aquest curs. En aplicació del nivell 3 d'emergències de 

la Universitat de València, encara que no implica el tancament dels Centres, sí que tot el 

personal es puga anar a la seua casa. Això fa que ens toque tancar la Facultat, amb tots els 

problemes que implica (com per exemple, l’ajornament del Fòrum d'Ocupació). En aquest 

sentit el degà agraix a tots i totes la col·laboració i bon ànim durant l'últim episodi que ha 

tornat a posar sobre la taula la necessitat de que la Universitat de València revise el sistema 

de nivells perquè no es generen situacions tan dràstiques, o que arbitre la manera que el 

nivell 3 no implique el tancament del centre. Es comenta que aquest problema és sobretot 

en les facultats del campus de Blasco Ibáñez, perquè en Tarongers i quasi tot Burjassot, tenen 
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instal·lat un sistema d'accés digital mitjançant lectors de targeta, i els centres quedaren actius 

amb l'accés amb targeta. Per aquest motiu en les reunions del Comitè d'Emergències, i com 

a degà coordinador del campus de Blasco Ibáñez, el nostre degà Manuel Lomas va sol·licitar 

al Vicerector d'Infraestructures i al Gerent de la UV la instal·lació del mateix sistema en les 

facultats de Blasco Ibáñez que així ho sol·liciten. I ahir dilluns el Gerent va confirmar que, a 

sol·licitud de cada centre, es procedirà a instal·lar-lo.  

El degà indica que encara que aquest punt es refereix únicament a l'informe, eleva a la 

consideració d'aquesta Junta la possibilitat d'instal·lar aquests targeters en la nostra 

Facultat. 

Es proposa fer una votació per a veure si estem d’acord amb l’instal·la cio d’un sistema 

d’accés amb targeta i es fa una votació a mà alçada on tota la Junta està d’acord. 

El Administrador del Centre, Joaquín Lacasta pren la paraula i indica que, donat a que no es 

un punt a l’ordre del dia, legalment cal tractar-lo com a punt a votar a la pròxima Junta. 

Llavors el degà trasllada la qüestió per a la següent Junta de Facultat. 

El degà continua informant sobre el capítol d'infraestructures. Diu que en aquest moment 

tenim pendent l'execució de dues obres importants a càrrec del vicerectorat 

d'infraestructures: 

1) El primer té a veure amb la impermeabilització de la teulada de les Aules F, que pateixen 

diverses goteres bastant serioses i que no s'han pogut reparar mai perquè primer cal 

desmuntar tots els panells solars. Doncs bé, amb un pressupost d'una mica més de 400.000 

euros, eixa obra hauria d'haver començat fa dos mesos, però no ha sigut possible perquè 

l’Ajuntament de València està retardant la concessió d'una llicència per a tallar un dels carrils 

del carrer doctor Moliner, perquè una grua retire l'antena de televisió de l'antiga casa de la 

conserge. Quan s’inicie l’obra a més d'arreglar les goteres canviaran tots els panells solars, 

amb el que serem la facultat major productora d'energia del campus. 

2) En segon lloc informa de l'obra per a instal·lar un nou sistema productor de calefacció i aire 

condicionat per a aquest edifici. L'obra hauria d'haver començat per Nadal, però també ha 

estat parada sense motiu aparent. Ara bé, començarà la setmana de Falles, i té un termini 

d'execució d'uns tres mesos, així que hauria d'estar llesta per a juny. Entre els dos aparells, la 

instal·lació i la mà d'obra, la Universitat invertirà uns 700.000 euros, així que entre les dues 

obres són més d'un milió d'euros d'inversió.  

El degà comenta que fa poques setmanes tinguérem una nova edició de les visites Conèixer. 

Van ser més complexes que en anys anteriors perquè aquesta vegada el SEDI s'ha organitzat 

pitjor. Va haver-hi grups que van arribar tard, després no venien els alumnes que s'havien 

apuntat, i venien uns altres que no ho havien fet…,però per part nostra va eixir tot bé, així 

agraeix l’ esforç al vicedegà de Cultura i a tot el professorat, PTGAS i alumnat voluntari que 
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va participar en les xarrades i les visites guiades… A la volta de Falles, es tindran les 

Olimpíades. 

Per a finalitzar l’ informe, el degà indica que tenim el projecte per a l’electrificació de l’Aulari 

VI. Encara podem fer propostes. Des del deganat s’ha proposat que alguna de les aules grans 

tinga parets mòbils per poder dividir i guanyar espais. El degà diu que és un bon moment per 

a proposar si volem que alguna de les aules amb mobiliari fixe puga tindre taules i cadires 

mòbils, interessant per algunes dinàmiques docents El degà demana als directors dels 

Departaments que si volen fer propostes que avant. No suposarà canviar a cadires amb pala. 

Es parla de que en el cas de variar el mobiliari hi haurà que estudiar com es proposa 

l’electrificació. 

També comenta que es va a renovar la Comissió d’Investigació de la Facultat i aprofita per a 

demanar als Departaments que de cara a l’ultima Junta del curs 2024-2025 plantegen si volen 

o no canvi de representants. 

Se obri un torn de paraula. 

El director del Departament d’Història Moderna i Contemporània, Sergio Valero, pren la 

paraula perquè te varies qüestions. El primer lloc pregunta si les dates de les instruccions per 

a perfils de les places serà per a totes el 16 d’abril. El degà diu que sí. El director també 

pregunta si les reparacions de la climatització implicarà tocar l’ala on sí funciona. El degà 

contesta que son dos sistemes independents. 

El director del Departament d’Història de l’Art, Sergi Domenech pren la paraula per a 

proposar que s’estudie la possibilitat de canviar els retroprojectors de les aules per pantalles 

grans de televisió. Desprès comenta que a l’edifici Interdepartamental no funciona la caldera 

i vol saber si s’està fent alguna cosa al respecte. El degà l’explica que la caldera no es pot 

reparar i que ell a parlat amb Unitat de Campus per a que donen una solució. Van a substituir 

la caldera, però estem a la cua i no està clar quan ho faran.  

El director del Departament de Prehistòria, Arqueologia i Història Antiga pren, Agustín Díez, 

pren la paraula per a comentar que hi ha aules que no tenen connexió HDMI a la taula del 

professor. El degà contesta que ara estem pendents de que arriben els diners procedents de 

suport a la docència i tal vegada es podria també dotar de connexió a la taula. No obstant no 

sabem fins a on ens arribaran els diners. 

3. Aprovació, si escau, de la renovació de la composició de la Junta Electoral de la Facultat 

de Geografia i Història. 

El degà comenta que és necessari renovar la composició perquè el president, que fins al 

moment era Marc Baldó ha passat a emèrit i vol deixar el càrrec. S’ha preguntat al suplent 

que és Luis Vives si vol passar a ser el president titular però a dit que prefereix continuar com 

a suplent. Se li ha preguntat a altres membres de la Junta, en concret a Pilar Peñarrubia, que 
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ja és professora titular i ha acceptat el càrrec. Se proposa per a la plaça que deixa Pilar com a 

representant de PDI sense vinculació permanent, al professor ajudant doctor del 

Departament de Geografia, Ghaleb Fansa Saleh. 

Es procedeix a votar: 

Vots a favor: 22 

Vots en contra: 0 

Abstencions: 0 

S’aprova per unanimitat. 

4. Aprovació, si escau, de la modificació de la CCA del Máster en Història i Identitats en el 

Mediterrani Occidental (ss. XV-XIX). 

Es tracta de la proposta d’incorporació a la CCA de María Francisca Zaragoza Martí com a 

representant de l’estudiantat. 

Es procedeix a votar: 

Vots a favor: 22 

Vots en contra: 0 

Abstencions: 0 

S’aprova per unanimitat. 

5. Aprovació, si escau, del Reglament de Règim Intern de la Comissió d’Igualtat i Polítiques 

inclusives. 

La Comissió d’Igualtat de la UV ens ha demanat que avisaren del representant que en la 

nostra Facultat presidia la Comissió. El representant tindria que ser el degà però delega en la 

vicedegana Mireia López. Aquesta és la proposta que s’eleva a la Junta. 

Es procedeix a votar: 

Vots a favor: 22 

Vots en contra: 0 

Abstencions: 0 

S’aprova per unanimitat 

6. Aprovació, si escau, de la liquidació del pressupost de la Facultat de l’exercici 2024. 
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El degà li dona la paraula al vicedegà d'Economia i Noves Tecnologies, Aleix Eixea. Aquest 

indica que tota la documentació està disponible a la comunitat de l’aula virtual (veure annex 

2). Explica quals han sigut les principals tasques i despeses que s’han degut d’escometre: 

adequació de l’antiga reprografia a una sala de reunions; pintat de diversos espais de la 

Facultat. Estes actuacions han suposat una despesa de35.600 euros. Per a sintetitzar en lo 

que era el pressupost del 2024 al capítol 2, 181.705,35dels quals s’han executat 170.630,98 

euros (un 94% de execució del pressupost), el que suposa un romanent de 11.074,37. I un 

capítol 6 on dels 27.737,70 euros s’han executat 25.792,65 euros, el que suposa un romanent 

de 1.945,05 euros, el que suposa una execució del 93%. El vicedegà indica que això significa 

que a més a més d’haver tingut eixe increment de pressupost de uns 41.000 euros com a 

conseqüència del nou model de finançament per als centres de la UV, s’ha fet a la Facultat 

una execució del pressupost positiva. 

La professora Teresa Orozco fa una intervenció que no correspon amb aquest punt, 

preguntat sobre la possibilitat de preparar un espai per a la defensa virtual o amb gravació 

de TFGs . És una qüestió que es va debatre a la CAT del Grau d’Història. El degà explica que 

amb la reforma i equipament que es farà a la Sala de Juntes es cobriran eixes necessitats. I a 

més reforça el que estava comentant el vicedegà respecte a l’esforç fet per a justificar unes 

despeses que eren necessàries, però que es tenien que executar en poc termini. El degà 

demana la aprovació de la liquidació del pressupost. 

Es procedeix a votar: 

Vots a favor: 22 

Vots en contra: 0 

Abstencions: 0 

S’aprova per assentiment 

 

7. Aprovació, si escau, de la proposta de distribució del pressupost de 2025. 

El vicedegà Aleix Eixea explica la proposta per a l’exercici 2025. S’afegeixen els romanents 

del 2024. Al capítol 2 contem amb 142.973,14 més els 11.074,37 euros de romanent del 2024, 

el que fa un total en aquest capítol per al 2025 de 154.047,51. I en el cas del capítol 6 tenim 

una assignació inicial de 35.743,28 euros més els 1.945,05 euros de romanent del 2024, el que 

fa un total de 37.688,33 euros. Comenta que s’ha incrementat el pressupost respecte al any 

anterior uns 35.400 euros. 

Les despeses previstes per enguany continuen la tònica dels anteriors com es pot veure al 

document presentat al dossier de la Junta i una sèrie d’actuacions de remodelació d’espais. 

La despesa més costosa serà la remodelació de la Consergeria. També es continuarà pintant 
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espais de la Facultat que ho necessiten. Altra cosa que es farà serà recuperar l’escala que des 

de la terrassa de la cafeteria dona accés a la primera planta. En eixe corredor es ficaran unes 

vitrines amb peces i instrumental docent antic de la Facultat, a mode d’exposició permanent. 

El degà demana la aprovació del pressupost del 2025. 

Es procedeix a votar: 

Vots a favor: 22 

Vots en contra: 0 

Abstencions: 0 

S’aprova per assentiment 

 

8. Aprovació, si escau, de l'oferta de places per a admissió d'estudiants/tes amb estudis 

universitaris oficials parcials, curs 2025-26. 

El degà diu que cal renovar la proposta que fem tots els anys. Se proposen 8 places per als 

graus d’Historia i Història de l’Art, i 5 places per al cas de Geografia i Medi Ambient, i 

Informació i Documentació. 

Es procedeix a votar: 

Vots a favor: 22 

Vots en contra: 0 

Abstencions: 0 

S’aprova per assentiment 

 

9. Adhesió, si escau, a la carta de suport al cap de Climatologia de l'Agència Estatal de 

Meteorologia en la Comunitat Valenciana, proposada pel departament de Geografia. 

El degà dona la paraula a la directora del Departament de Geografia Ana Camarasa. La 

directora explica que el Departament de Geografia en Consell i a proposta de l'Àrea de 

Geografia i Física es va elevar i va ratificar aquesta carta de suport que es presenta a la Junta, 

perquè està havent-hi una campanya de desacreditació del Cap de l'Agència Espanyola de 

Meteorologia en la Comunitat Valenciana contra la seua persona i no sols contra el Servei, 

amb amenaces personals i pressions. Tot això a conseqüència de la gestió que va portar 

durant la DANA del 29 d'octubre. Des del Departament de Geografia es considera que va fer 
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una gestió molt correcta i molt adequada i que va donar una alarma dins del termini i en la 

forma corresponent. És per això que s'ha considerat des del Departament posicionar-se 

enfront d'aquesta campanya de desacreditació. 

La directora fa una lectura a la Junta de la carta (veure annex 3) 

Després d'aprovar la carta en Consell de Departament la directora explica que la carta va ser 

pujada a les xarxes i web del Departament. Ràpidament la premsa s'ha fet eco de la carta. El 

Cap de l'AEMET ha agraït molt el suport. 

No obstant des del Departament s'ha considerat que era oportú que la carta passara per 

Junta de Centre perquè tinguera una major consistència institucional. La directora comenta 

que s'ha tingut molta cura en la redacció del text per a evitar problemes legals, sense acusar 

a ningú. Només remarquem que s'ha produït una campanya de desacreditació perquè està 

arreplegada en els mitjans. 

Després de la intervenció de la directora, el degà comenta que té tot el sentit adherir-nos a 

aquest escrit de de el Departament de Geografia. 

Es procedeix a votar i la carta s'aprova per unanimitat. 

La directora vol que conste en acta l'agraïment del Departament de Geografia pel suport de 

la Junta. 

Aprofitant la temàtica el degà informa que es va a produir alguna reforma del Comitè 

d'Emergències de la Universitat de València per a incloure més personal tècnic, perquè avui 

dia el comitè s'integra sobretot de PDI i algunes persones amb perfil tècnic però no hi ha 

moltes. El gerent de la UV ha dit que segurament es crearà una comissió més tècnica que 

treballe en paral·lel amb el propi comitè d'emergències. El degà comenta que ha dit al gerent 

que en aquesta comissió tècnica té que haver representants del Departament de Geografia. 

10. Assumptes de tràmit. 

No hi ha. 

11. Torn obert de paraula. 

La professora MªLuz Mandingorra sol·licita la paraula per a comentar que no s'hauria 

d'acceptar la nova manera de tramitar les actes de l'avaluació, on només té accés un dels 

professores quan hi ha una docència compartida. La resta de professores ni validen l'acta ni 

poden veure les notes que ha posat el professor autoritzat. És una cosa que no hem de 

tolerar. És a dir, si són diversos els responsables de de la docència, són responsables de 

l'avaluació i de tenir accés a les actes. 
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El degà diu que això s'ha elevat i que la resposta que s'ha donat des del vicerectorat és que 

té que haver una major coordinació entre els professores de les assignatures, també en el 

moment de posar les actes. 

El degà comenta que està d'acord amb la queixa de la professora Mandingorra i altres 

companys com Sergio Valero o Ana Camarasa també expressen el malestar per aquest 

sistema de gestió de les actes, perquè les altres professores de l'assignatura no poden 

comprovar i validar l'acta però sí que figuren en la documentació oficial com a responsables 

davant alguna queixa o recurs. Es comenta que aquesta situació legalment ha de ser 

recurrible perquè et posen de responsable d'alguna cosa que no has signat. 

En un altre ordre de coses, el degà proposa fer un simulacre d’evacuació de la Facultat. 

Acabat el torn obert i sense més assumptes que tractar, és clou la sessió als 12.36 h, de la 

qual, com a Secretari, done fe i, amb el vist-i-plau del Degà, estenc la present acta. 

 

       Vist-i-plau 

El Secretari      El Degà 

 

 

Emilio Iranzo García     Manuel Lomas Cortés 
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ANNEX 1 

JUNTA DE LA FACULTAT DE GEOGRAFIA I HISTÒRIA 

11 de març de 2025 

LLISTA D'ASSISTENTS 

PROFESSORAT AMB VINCULACIÓ PERMANENT 

Albaladejo Vivero, Manuel 

Archilés Cardona, Ferran 

Camarasa Belmonte, Ana 

Chiva Beltrán, Juan 

Cruselles Gómez, José María 

Díez Castillo, Agustín 

Domenech García, Sergi 

Eixea Vilanova, Aleix 

Iranzo García, Emilio 

Hermosilla Pla, Jorge 

Jiménez Salvador, José Luis 

Lomas Cortés, Manuel 

López Bertran, Mireia 

Mandingorra Llavata, MªLuz 

Orozco Kölher, María Teresa 

Valero Gómez, Sergio 

 

PROFESSORAT SENSE VINCULACIÓ PERMANENT 

Aparisi Romero, Frederic 

Capilla Aledón, Gema 
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PTGAS 

Aliaga Cervera, María Amparo 

Lacasta Calvo, Joaquín 

Montes Viana, Mercedes 

Rojo Iranzo, Lucía 

 

PIF 

 

ESTUDIANTS 
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ANNEX 2 

JUNTA DE LA FACULTAT DE GEOGRAFIA I HISTÒRIA 11 de març de 2025 

COMPOSICIÓ I EXECUCIÓ DEL PRESSUPOST 2024 I PROPOSTA DE PRESSUPOST ANY 2025 
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ANNEX 3 

JUNTA DE LA FACULTAT DE GEOGRAFIA I HISTÒRIA 11 de març de 2025 

CARTA DE SUPORT AL CAP DE CLIMATOLOGIA DE L'AGÈNCIA ESTATAL DE 

METEOROLOGIA EN LA COMUNITAT VALENCIANA, PROPOSADA PEL DEPARTAMENT DE 

GEOGRAFIA 
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